
 
 
 
 
 
 

18 januari 2019    
  
Aan het college van burgemeester en wethouders gemeente Midden-Delfland 
 
Vragen naar aanleiding van de rapporten taaleis en tegenprestatie CBS 2018 
 
In haar brief van 16 januari jl. aan de tweede kamer stelt staatsecretaris van sociale zaken en 
Werkgelegenheid mevrouw van Ark dat: Om volwaardig mee te doen in onze samenleving is 
het spreken van de Nederlandse taal onmisbaar. Voor een praatje met de buren, gesprekken 
op de werkvloer of bij het solliciteren naar een baan. Ook als het tijdelijk even niet lukt is het 
belangrijk om arbeidsfit te blijven en mee te blijven doen. Zowel de taaleis, als de 
tegenprestatie helpt mensen mee te kunnen laten doen. Het is niet acceptabel dat, zeker in 
tijden van krapte op de arbeidsmarkt, mensen onnodig aan de kant blijven staan.  
De VVD Midden-Delfland is het uiteraard met deze constatering eens. Het is daarom 
verontrustend om in dezelfde brief te lezen dat uit onderzoek van het CBS naar voren is 
gekomen dat een groot deel van de Nederlandse gemeenten niet of slechts gedeeltelijk 
uitvoering geven aan de wet die betrekking heeft op de tegenprestatie en de taaleis. In dit kader 
heeft de VVD dan ook een aantal vragen met betrekking tot de situatie in Midden-Delfland. 
 

o Kan de Wethouder aangeven tot welke groep Midden-Delfland behoort met betrekking 
tot de taaleis?  

o Hoe wordt door de gemeente Midden-Delfland invulling gegeven aan het naleven van 
de taaleis?  

o Heeft de gemeente Midden-Delfland van iedereen die bijstand ontvangt in beeld of zijn 
of haar taalbeheersing voldoet aan de criteria uit de wet en wordt zo nodig een 
verplichting opgelegd met betrekking tot de taaleis?  

o Hoort onze gemeente bij de gemeenten die wel of die een tegenprestatie vraagt aan 
mensen met een bijstandsuitkering? 

o Op welke wijze geeft Midden-Delfland invulling aan de tegenprestatie?  
o Is de wethouder het met ons eens dat taaleis en de tegenprestatie als instrumenten 

gebruikt kunnen worden om mensen te laten participeren in onze samenleving en dat 
het niet gebruiken van deze instrumenten kan betekenen dat mensen onnodig aan de 
zijlijn blijven staan?  

o Wordt er met betrekking tot de taaleis en de tegenprestatie al geanticipeerd op de 
plannen van het Kabinet (“hoofdlijnen veranderopgave inburgeren”) die zich richten op 
de toekomstige gemeentelijke taken met betrekking tot het verhogen van het 
taalniveau en het verbeteren van de arbeidsparticipatie van statushouders?   
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